
Zápis – Desatero problémů 

FÓRUM ZDRAVÉHO MĚSTA JILEMNICE – DESATERO PROBLÉMŮ 
9. dubna 2009 od 16:30 hod ve velkém sále SD Jilm 

 
 

 
Dle prezenční listiny 68 přítomných; za NSZM ČR: Ing. Petr Švec, Eva Poláčková; za MěÚ: Mgr. 
Richter, Ing. Čechová, Ing. Stolínová, Ing. Šnorbert, J. Fűri, P. Therová, J. Exnerová, Ing. Pohůnková, F. 
Augustin, Ing. Faistauer, Bc. Ouhrabková, Ing. Soukupová, M. Bedrníková. 
 
Moderace: Aleš Matouš, Ing. Petr Švec 
 
1) Úvod – Úvodního slova se ujal starosta města, Mgr. Vladimír Richter a místostarostka města, 

politička Zdravého města Jilemnice, Ing. Jana Čechová. Ing. Čechová poděkovala všem příchozím 
za účast a vyzdvihla význam Projektu Jilemnice – Zdravé město, který v roce 2008 získal cenu 
Ministerstva vnitra za kvalitu ve veřejné správě, tzv. „organizace zvyšující kvalitu veřejné služby. 

 
2) Kulturní program – Milým zpestřením bylo pro účastníky vystoupení orientální tanečnice, která 

svými ladnými a smyslnými pohyby zaujala především pánskou část přítomných. 
 
3) Prezentace – Ing. Čechová prezentovala činnost Zdravého města za rok 2008. V krátkém 

ohlédnutí se vrátila k cílům, které si Zdravé město stanovilo pro rok 2008, dále představila  
všechny úspěšné kampaně a diskusní setkání. Pochlubila se dosaženými úspěchy v oficiální 
databázi MA21. Ing. Švec představil přítomným činnost asociace NSZM ČR a vysvětlil postup pro 
stanovení desatera největších problémů města Jilemnice.  

 
4) Pracovní část – Pracovní část fóra proběhla pod vedením Ing. Švece. Ve velkém sále SD Jilm bylo 

připraveno sedm tématických okruhů, každý z účastníků se mohl k jakékoliv oblasti připojit. 
První část byla věnována týmové práci v oblastech, účastníci diskutovali nad Plánem zdraví a 
kvality života a vybírali nejpalčivější problémy oblasti. Ve druhé části garant každé oblasti 
představil návrhy, které vzešly s diskuze a představil 2 největší problémy, které danou oblast 
trápí. Výsledky pracovní části: 

 
A. Veřejná správa, informovanost, strategický rozvoj 
Garant - Ing. Šnorbert, 2 největší problémy:  
 navázání komunikace mezi podnikatelským sektorem a radnicí (Ing. Šnorbert zdůraznil, že se 

fóra i přes osobní pozvánky zúčastnili pouze 3 členové zastupitelstva) 
 realizovat to, co bylo vytyčeno ve strategickém plánu (strategický plán byl schválen na podzim 

roku 2008, nemá stanoveny konkrétní ukazatele, podle kterých by šlo sledovat plnění, je pouze 
schválen akční plán) 

 
Další problémy:  
a) objekt bývalé spořitelny je na prodej za 15 mil. Kč, zvážit zda se o tento objekt bývalé městské 

záložny dále zajímat, případně odkoupit (vzhledem k historii i poloze ) 
b) umět se srovnávat s ostatními městy, měli bychom umět zavést indikátory udržitelného rozvoje  
 
B. Životní prostředí 
Garant - Ing. Stolínová, 2 největší problémy: 
 systém svozu, sběru a zpracování bioodpadu a na to navazující snižování množství dalšího 

odpadu. 
 čistota ve městě (komunikací, chodníků, např. chodník pod autobusovým nádražím je 

neprůchodný, věčně špinavý, zanesený bahnem) 
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C. Zdravý životní styl, sociální oblast, bydlení 
Garant - Jana Kavanová, 2 největší problémy: 
 bezbariérovost Jilemnice (počínaje DPS – vybudování výtahů, plošin, dětské centrum, veřejné 

správní budovy, bezbariérová komunikace po Jilemnici, největší problém je DPS, přihlášky musí 
řešit i to, zda je žadatel invalidní) 

 vznik centra denních aktivit pro seniory, dospělé, lidi, kteří třeba mají zdravotní poruchy, aby se 
mohli sociálně setkávat a trávit účelně volný čas 

 
Další problémy: 
a) zajištění pozemků pro bytovou výstavbu, pro rodinné domky a s tím související zajištění kvalitní 

obchodní sítě (supermarket), který by měl dobrý sortiment 
b) problém bezdomovců, kteří se povalují v parčících po Jilemnici, dělají nepořádek 
c) zateplení budov v majetku města 
 
D. Vzdělávání a výchova 
Garant - Mgr. Henychová, 2 největší problémy: 
 bezpečnost při cestě do školy, problémy má střední i základní škola, pokud gympl bude ve třech 

budovách, bude se dále přebíhat, tzn. budou další nehody na přechodech 
 přestěhování gymnázia z tří budov do jedné budovy 
 
Další problémy: 
a) sloučení základních škol (i rodiče vidí, že by bylo vhodné mít pouze jednu základní školu, došlo by 

k lepšímu dělení do tříd) 
b) skatepark - spousta dětí se pohybuje na skateboardech, jezdí po schodech na sídlištích, skáčou 

po lavičkách 
 
E. Volný čas, kultura, sport 
Garant - Ing. Čechová, 2 největší problémy:  
 propagační materiály Jilemnice a okolí 
 zachovat Hraběnku pro sport a jako rekreační areál 
 
Další problémy: 
a) najití prostoru pro in-line brusle (s asfaltovým povrchem) 
b) chybějící zázemí pro kluziště, nefunkční koupaliště, obnova střelnice, skatepark, bikepark, 

zprovoznění bývalé hasičské nádrže na Kozinci, údržba stávajících hřišť a plácků 
 
F. Podnikání a zaměstnanost 
Garant - p. Horký, 2 největší problémy: 
 umožnění občanské výstavby (rodinných domů, paspart stavu těchto pozemků, podpora nově 

příchozích občanů, doporučení NSZM: uspořádat kulatý stůl) 
 stabilizace drobných služeb pro občany (vyřešení areálu OSP) 
 
Další problémy: 
a) umožnit lidem, kteří sem přicházejí, aby investovali 
b) zlepšit komunikaci státní správy, napomáhat lidem v činnosti, neznepříjemňovat, nechtít po nich 

věci, které by být nemuseli 
 
G. Doprava, prevence kriminality, bezpečnost občanů 
Garant - A. Matouš, 2 největší problémy: 
 rozšiřování parkovacích míst (parkovací místa chybí např. na sídlišti, u hřbitova) 
 veřejný pořádek (dodržování nočního klidu, bezpečnost občanů) 
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Další problémy: 
a) zkvalitnění údržby chodníků – především chodník k železničnímu nádraží, v zimě se čeká na to, 

až roztaje sníh 
b) ulice v Jilmu – absence laviček, dlouhá periferie, vysoký průjezd nákladních aut – omezení 

rychlosti (již je zpracována projektová dokumentace, která zde uvádí omezenou rychlost na 30 
km/hod) 

c) rozšíření regionálních spojů – autobusová i železniční doprava, soukromí autodopravci 
d) cyklostezka Martinice – Jilemnice 
e) možnost používat budovu na autobusovém nádraží, neslouží svému účelu, měla by Jilemnici 

reprezentovat 
f) rozšíření kamerového systému, současný kamerový systém se již osvědčil 
g) posílení městské policie, MP má na starosti ještě okolní obce – nestíhají, aktivovat Policii ČR, 

přislíbí spolupráci, ale nezapojí se 
h) zpracovat vyhlášku města konzumace alkoholu na veřejnosti 
i) nešťastná Roztocká ulice – v době dešťů je neprůchodná, voda, která se tam hromadí stéká 

z okolních nemovitostí 
 
5) Závěr – Z výše uvedených námětů bylo na základě hlasování přítomných sestaveno desatero 

problémů Jilemnice (seřazeno od největšího problému): 
 
 veřejný pořádek 
 bezbariérovost Jilemnice 
 navázat lepší komunikaci mezi radnicí a veřejností 
 zachovat Hraběnku pro sport a jako rekreační areál 
 umožnění občanské výstavby 
 systém sběru, svozu a zpracování bioodpadu 
 čistota ve městě 
 bezpečnost dětí při cestě do školy 
 vznik centra denních aktivit 
 stabilizace drobných služeb pro občany 

 
pořadí problémů pod 10P: 
 
 sestěhování gymnázia a SOŠ do jedné budovy 
 naplňování schváleného Strategického plánu města (stanovení indikátorů) 
 propagační materiály pro Jilemnici a okolí 
 rozšiřování parkovacích míst 

 
Toto desatero bude ověřeno anketou mezi obyvateli Jilemnice, kterou se umožní hlasovat i těm, 
kteří se nemohli Fóra zúčastnit. Výsledek ankety bude předložen zastupitelstvu města. Zápis z Fóra 
včetně aktualizovaného Plánu zdraví a kvality života bude umístěn na webových stránkách města, 
pod odkazem Zdravé město.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V Jilemnici dne 22. dubna 2009 
Zapsala: Petra Therová 
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VYHODNOCENÍ HODNOTÍCÍCH DOTAZNÍKŮ 
Desatero problémů Jilemnice, 9. dubna 2009 od 16:30 hod ve Společenském domě Jilm 

 
 

Počet účastníků:   68 
Počet vydaných dotazníků:  68 
Počet odevzdaných dotazníků: 12 (tzn. návratnost 17,6 %) 
 
Dotazovaní hodnotili následující oblasti: obsah programu, rozsah programu, srozumitelnost 

výkladu, příležitost pro aktivní účast/zpětná vazba, moderace akce a atmosféra akce. Dále 
byly k dispozici otevřené otázky: S čím jste byl/a spokojen/a? a Co byste doporučil/a 
vylepšit?. Hodnocení probíhalo podle stupnice (1) nejlepší – (5) nejhorší. Hodnotící průměry 
pro každou oblast zobrazuje následující graf: 

 

1,58 1,66 1,66 1,58 1,41 1,63 1,8

0

0,2

0,4

0,6

0,8

1

1,2

1,4

1,6

1,8

obsah programu rozsah

programu

srozumitelnost

výkladu

příležitost pro

aktivní účast

moderace atmosféra celkové

hodnocení

Hodnocení: Desatero problémů Jilemnice

 
 
Podle hodnotících dotazníků na účastníky působila nejlépe moderace akce, kterou zajišťoval 

ředitel Národní sítě zdravých měst, Ing. Petr Švec a Aleš Matouš, člen komise Zdravého 
města. Celkové hodnocení jednotlivých oblastí vykazuje velmi optimistické hodnoty, které 
realizátory přesvědčuje o tom, že konání těchto akcí má své opodstatnění. 

 
Na otázku „S čím jste byl spokojen/a?“, byly zaznamenány následující odpovědi: 
- otevřená atmosféra akce, 
- s celou akcí, 
- se vším (2x). 
 
Na otázku „Co byste doporučil/a vylepšit?“, odpověděli dotazování následovně: 
- zlepšit propagaci akci, 
- větší účast občanů, ještě více oslovit veřejnost, 
- začít příště dříve, 
- aby se ředitelé škol zajímali o podobné akce a nebojkotovali je. 
 
V Jilemnici dne 10. dubna 2009 
Podle hodnotících dotazníků vypracovala Petra Therová 


